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PM 2012:11 RI (Dnr 006-2020/2011) 

 

 

Stadens strategiska engagemang i Eurocities 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Stadens nämnder uppmanas att i nära samverkan med kommunstyrelsen utöka 

sitt strategiska engagemang i Eurocities, i enlighet med vad som sagts i denna 

promemoria. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Kommunstyrelsen beslutade i september 2011 att se över stadens engagemang i in-

ternationella organisationer (PM 2011:125). Ett resultat av denna översyn är att sta-

den från och med 2012 lämnar organisationen Metropolis. Kommunstyrelsen beslu-

tade samtidigt att staden ska utöka sin aktivitet i Eurocities och gav därför stadsled-

ningskontoret i uppdrag att se över och komma med förslag till strategiskt engage-

mang inom ramen för stadens medlemskap i organisationen. Stadsledningskontoret 

förordar fördjupat engagemang i Eurocities. 

 

Beredning 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret.  

 

Mina synpunkter 

 

Genom att inom ramen för Eurocities dela med oss av våra erfarenheter och vårt 

kunnande får vi i vår tur inspiration av arbetet i andra dynamiska och växande städer 

runt om i Europa. Stadsledningskontoret har sett över stadens engagemang i sam-

manslutningen för europeiska storstäder (Eurocities) och konstaterar att staden redan 

idag är starkt engagerat i forum om sociala frågor och miljö, samt deltar i forum för 

ekonomisk utveckling.  

Utifrån stadsledningskontorets genomgång finner jag att stadens samtliga nämn-

der och bolag bör engagera sig i Eurocities olika arbetsgrupper och forum. Inom t.ex. 

ICT-området har staden mycket att dela med sig av, med STOKAB och serviceför-

valtningen som goda kunskapsbärare, och när det gäller miljö är det till och med 

motiverat att arbeta för ett ordförandeskap i forumet för miljöfrågor. Genom att stra-

tegiskt öka vårt internationella engagemang kan vi därmed hämta in ytterligare kun-

skap och inspiration för ett Stockholm i världsklass. I övrigt hänvisar jag till stads-

ledningskontorets tjänsteutlåtande. 
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Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande. 

Stadens nämnder uppmanas att i nära samverkan med kommunstyrelsen utöka 

sitt strategiska engagemang i Eurocities, i enlighet med vad som sagts i denna 

promemoria. 

 

 

Stockholm den 18 januari 2012 

 

STEN NORDIN 

 

 

Bilaga 

Sammanställning av stadens engagemang i Eurocities arbetsgrupper 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Tomas Rudin (S) enligt följande.  

 

Vi delar uppfattningen att stadens nämnder och bolag bör engagera sig i Eurocities olika 

arbetsgrupper och forum. Det är också viktigt att alla partier är med och tar ansvar för stadens 

internationella arbete. Både från majoritetens sida men också att oppositionen får en mer 

delaktig roll i de organisationer och nätverk där staden verkar. Eurocities olika arbetsgrupper 

och forum är inte majoritetens arena utan hela stadens arena.  

Som all annan verksamhet i staden bör det internationella arbetet noga utvärderas, så att 

det ger mesta möjliga nytta för stockholmarna och uppfyller högt ställda krav på bl.a. kost-

nadseffektivitet och miljöhänsyn. Vidare bör staden verka för att fler digitala tjänster t.ex. 

livesändningar både mobilt och via webb används vid både nationella och internationella 

konferenser. På detta sätt kan både politiker, tjänstemän och medborgare ta del av och följa 

konferenser och möten på nya villkor.  

 

Kommunstyrelsen 

 

Reservation anfördes av Karin Rågsjö  (V) enligt följande.  

 

Jag föreslår kommunstyrelsen besluta att 

1. att delvis bifalla borgarrådets förslag 

2. att därutöver anföra 

Det kan inte nog understrykas vikten av att inte bara partierna i den för stunden sittande 

majoriteten tillsätter samtliga poster i eventuella styrelser och organisationer, utan att samtli-

ga partier är representerade och att en fördelning av platser i organisationer, som man väljer 

att engagera sig i, följer sedvanlig praxis i enlighet med de överenskommelser mellan partier-

na som gäller vid tillsättande av ledamöter i kommunens nämnder och styrelser. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Karin Wanngård, Roger Mogert och Tomas Rudin 

(alla S) med hänvisning till det särskilda uttalandet av (S) i borgarrådsberedningen.  
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ÄRENDET 

 

Kommunstyrelsen beslutade i september 2011 att se över stadens engagemang i in-

ternationella organisationer (PM 2011:125). Ett resultat av denna översyn är att sta-

den från och med 2012 lämnar organisationen Metropolis. Kommunstyrelsen beslu-

tade samtidigt att staden ska utöka sin aktivitet i Eurocities och gav därför stadsled-

ningskontoret i uppdrag att se över och komma med förslag till strategiskt engage-

mang inom ramen för stadens medlemskap i organisationen. 

Kommunfullmäktige har i stadens internationella strategi (utl. 2008:204) slagit 

fast att Stockholm ska vara en aktiv partner i EU-samarbetet och arbeta för att stock-

holmarnas intressen tas tillvara i EU. Utgångspunkt för arbetet ska vara stadens lång-

siktiga framtidsbild Vision 2030 – ett Stockholm i världsklass. I den internationella 

strategin klargörs att stadens nämnder och bolag ansvarar för aktiv bevakning och 

påverkan inom sina respektive EU-policyområden. Kommunstyrelsen ansvarar för 

samordning av stadens internationella arbete och för beslut i stadsövergripande EU-

frågor. I strategin klargörs även att staden aktivt ska driva sina intressen i de organi-

sationer den väljer att engagera sig i. Strategin lyfter fram stadens medlemskap i 

Eurocities som en viktig kanal för påverkan på EU-nivå. 

Staden innehar sedan hösten 2005 en plats i Eurocities styrelse. Nuvarande styrel-

semandat sträcker sig till hösten 2013. Under 2009-2010 var staden, under ledning av 

det dåvarande socialborgarrådet, ordförande i Eurocities forum för sociala frågor. 

Organisationens årsmöte arrangerades i Stockholm 2009. Stadens tjänstemän är i 

dagsläget aktiva i fyra av Eurocities sju tematiska forum och i knappt hälften av or-

ganisationens cirka fyrtio arbetsgrupper. Se vidare ”Sammanställning av stadens 

engagemang i Eurocities arbetsgrupper”, (bilaga). 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 23 november 2011 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

Genom att göra gemensam sak med andra europeiska storstäder har staden betydligt större 

möjlighet att utöva inflytande på EU-politiken, än om den agerar på egen hand. Eurocities, 

som samlar över 135 av Europas största städer, är därför ett värdefullt nätverk att använda 

för att öka Stockholms möjligheter att påverka EU-beslut och stadsledningskontoret anser att 

stadens engagemang i organisationen bör öka. Genom sin plats i organisationens styrelse, 

och genom ett utökat deltagande i utvalda forum och arbetsgrupper, har staden en stor möj-

lighet att påverka Eurocities arbete. Stockholm får därigenom en starkare röst gentemot EU-

institutionerna.  

 

Stadsledningskontoret konstaterar att staden idag är aktiv i Eurocities forum för sociala frå-

gor (Social Affairs Forum) och miljö (Environment Forum). Staden deltar också i arbetet i 

forumet för ekonomisk utveckling (Economic Development Forum). Staden saknar represen-

tation eller är mindre aktiv i forumen för kultur (Culture Forum), e-frågor (Knowledge Soci-

ety Forum), samarbete (Cooperation Pillar) och transporter (Mobility Forum). Stadsled-
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ningskontoret ser det som angeläget att stadens nämnder och bolag utökar sitt deltagande i 

Eurocities olika forum och arbetsgrupper.  

 

För att samordna stadens engagemang i Eurocities och säkerställa att staden driver en konse-

kvent linje i organisationens arbetsgrupper, forum och styrelse finns ett behov av ökad sam-

ordning i staden. Stadsledningskontoret menar att det därför är angeläget att nämnderna 

bedriver sitt arbete i Eurocities i nära samverkan med kommunstyrelsen. Stadsledningskon-

toret framhåller också att ett framgångsrikt arbete i Eurocities bygger på att nämndernas 

engagemang i organisationen vägleds av prioriteringar i ett stadsövergripande EU-

positionspapper.  

 

Stadsledningskontoret ser det som betydelsefullt att ytterligare höja Stockholms profil i Eu-

rocities, inte minst för att förstärka varumärket en stad i världsklass. Ett sätt att åstadkomma 

detta är att staden tar på sig ett ordförandeskap i något av organisationens forum. Mot bak-

grund av stadens profilerade och mycket framgångsrika miljöarbete, som bland annat resul-

terade i att Stockholm utnämndes till Europas första miljöhuvudstad 2010, anser stadsled-

ningskontoret att ett alternativ är att staden arbetar för ett ordförandeskap i forumet för miljö. 

Stadsledningskontoret föreslår också att kommunstyrelsen uppmanar stadens nämnder att i 

ökad utsträckning åta sig ordförandeskap i Eurocities olika arbetsgrupper. Även stadens 

bolag bör verka för fler arbetsgruppsordförandeskap. 

 

Staden bör, menar stadsledningskontoret, arbeta för att fler av Eurocities möten anordnas i 

Stockholm. Vägledande vid urval av möten bör vara ambitionen att positionera Stockholm 

som norra Europas ledande och hållbara tillväxtregion. Finansiering och arrangemang av 

möten bör i möjligaste mån ske i samverkan med näringsliv och akademi, och ska rymmas 

inom nämnders gällande budget.  

 

 


